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Nem nézhetjük tétlenül! 
Fiatal oktatók, orvosok, kutatók békenagygyűlése 

Ülést tartott 
a megyei képviselt csoport 

A bckenftgygyűlés résztvevőinek egy csoportja 

Szorgos diákok voltak te-
le tettvággyal, gyűjtöttek 
erőt a sikeres vizsgákhoz. 
Ma „aprópénzre" vált ják 
tudásukat. Szolgálják a 
diszciplínát, a jövőnek ne-
velik tanítványaikat. Béké-
ben születtek. A háborút 
csak tankönyvekből, fil-
mekből, tévéhíradókból tud-
ják. S most mégis, ők is 
úgv- vélik, veszély fenyege-
ti e „békeviselt nemzedé-
kei". Némán merednek a 
vetítővásznon pergő film-
kockákra. Arcukon a rette-

• nét. á kétkedés. • Amint ki-
világosodik a terem, sóha-
jok .szakádnak" föl. •. > Nem! 
Nincs még apokalipszis, de 
ne is legyen! - •' 

A Szegeden dolgozó fia-
tal oktatók, orvosok, kuta-
tók tegnapi, hétfői találko-

, tójáról szól a megfigyelés. 
. Az újszegedi Biológiai Ku-
tatóintézet tanácsterme zsú-
folásig megtelt a békenagy-
gyűlés résztvevőivel. Az. Or-
szágos Béketanács, a KISZ 
Központi Bizottsága felhí-
vása mozdította őket, hitet 
tenni a béke mellett. 

A felhívás: „Honfitársa-
ink! Magyar fiatalok! Az 
elmúlt evekben együtt kí-
sértük figyelemmel az eu-
rópai nének jövőjét döntő-
en befolyásoló leszerelési 
tárgyalásokat. Reméltük, s 
velünk együtt mindenütt a 
világon milliók bíztak ab-
ban. hogy közös erőfeszíté-
seink megálljt parancsol-
hatnak a fékevesztett fegy-
verkezésnek. gátat vethet-
nek az úi amerikai nukleá-
ris rakéták európai telepí-
tésének. A legutóbbi hetek 
eseményei azt bizonyítot-
ták. hogy az Egyesült Álla-
mok és néhány szövetsége-
sének kormányzata fonto-
sabbr.ak tar t ja a tömeg-
pusztító fegyverek elhelyezé-
sét, mint a megegyezést. A 
genfi tárgyalás kudarcáért 
ezek a kormányok felelő-
sek. 

Az országainkra irányí-
tott atomrakéták megjelené-
se közvetlenül fenyegeti a 
mi népünk békéjét, bizton-
ságát is. Nem nézhetjük 
tétlenül, hogy veszélybe 
kerüljön alapvető emberi 
ogunk a béke. országéní-
ő munkánk záloga. Indo-

koltnak ' tar t juk, hogv a 
zovjetunió. a szocialista 

országok megfelelő válasz-
lépéseket tegyenek a kato-
nai erőegyensúly megőrzé-
se. népeink és az egész vi-
lág békéjének érdekében. 

Együtt azokkal a milliók-
kal. akik egyéni, családi és 
nemzeti boldogulásukat 
nem úiabb és újabb fegy-
verek árnyékában akar ják 
megtalálni, követeljük: sze-
reljék le az ú j közép-haló-

s o m o g y l K á r o l y n é f e l v é t e l e i 
Dr. Benedek György élményeit ismerteti a gyűlésen 

távolságú nukleáris rakétá-
kat Nyugat-Európában, hogy 
folytatni lehessen a tárgya-
lásokat. mert csak ezen az 
úton érhecő el földrészünk 
megszabadítása valamennyi 
atomfegyvertől. Mi. fiata-
lok továbbra is kiállunk a 
magyar kormány békepoli-
t ikája ' mellett, támogatunk 
minden olyan kezdeménye-
zést, ameiy a világháború 
veszélyének elhárítását szol-
gálja. 

Hívunk mindenkit, aki a 
békét személyes ügyének te-
kinti: aláírásával is tegyen 
hitet mellette." 

A december 2-án meg-
kezdődött rakétatelepítés 
óta is tüntetéseken tiltako-
zó külföldi fiatalokat is 
megörökítenek a híradások. 
Nem nézik szótlanul a ri-
asztó eseményeiét a ma-
gyar fiatalok sem. Bódi 
György, a KISZ KB tagja, 
a megyei KISZ-bizottság el-
ső t i tkára ismertette fel-
szólalásában: a szegedi fia-
talokhoz hasonlóan az or-
szág töboi városában Eger-
ben Debrecenben. Zircen 
és a fővárosban is béke-
nagygyűlésejcen tiltakoznak 
az amerikai rakéták euró-
pai telepítése ellen, s alá-
írásokat gyűjtenek. Jövő 
héten kedden (december 
30-án) a fővárosban fák-
lyás föl vonulók adják át a 
békét igenlő aláírásokat az 
országgyűlés elnökének.. 
Mintegy érzékeltetve, a tör-
vényt. a jogot kérik tilta-
kozásuk szentesítésére. A 
megyei KISZ-bizottság első 
titkára szinte dokumentum-
szerűen idezte fel, hogyan, 
tette értelmetlenné az ame-
rikai politika a genfi tár-

gyalásokat. Hangsúlyozta, a 
Varsói Szerződés tagorszá-
gainak válaszlép>ései elke-
rülhetetlenek. de fönntart-
ják a további tárgyalások 
lehetőségét. 

A nagygyűlésen többen 
szót kértek. Dr. Benedek 
György, a SZOTE Élettani 
Intézetének munkatársa a 
közelmúltban szerzett nyu-
gat-európai élményeit ele-
venítette föl Petróczi Ist-
ván. a gabonakutató i f jú 
szakembere megdöbbentő 
adatokat, statisztikákat kö-
zölt. Elmondta: miközben 
500 milliárd dollárt költe-
nek fegyverkezésre, egymil-
liárd ember éhezik, s mil-
liók halnak éhen. Dr. Zá-
kány József, a Biológiai 
Központ genetikai intézeté-
ben dolgozik. Az életjelen-
ségeket vizsgálja. hogy 
azok mind alaposabb meg-
értése életünket tegye tel-
jesebbé. ..Mi békét akarunk 
— mondta, hisz minden 
más esetben munkánk ha-
szontalan, kudarcra ítélt." 
A nagygyűlés résztvevői 
aláírásukkal jelezték: egyét-
értenek! Dr. Hajas Katalin, 
a szemklinika fiatal orvos-
nője a fölszólalók után 
megjegyezte: 

Fölháborító és megdöb-
benő. hogy egváltalán szó-
ba kerül a háború. Szüle-
ink áté'ték, már ismerik. A 
gyógyítás nevében tiltako-
zom. 

Seprényi György és 
Ágoston Éva. a SZOTE 
Mikrobiológiai Intézetében 
dolgozik. A békéről nekik 
is ugyanaz a véleményük. 
Bíznak abban, hogy aláírá-
suk nem marad hatástalan. 

M. E. 

Az országgyűlés téli ülés-
szakára készülve tegnap, hét-
főn Szegeden, a Hazafias 
Népfront megyei székházá-
ban ülésezett a megyei kép-
viselőcsoport. A képviselő-
csoport vezetője, Takács hn-
réné köszöntötte a résztvevő-
ket, közöttük dr. Horváth 
Károlynét, a megyei pártbi-
zottság osztályvezetőjét. 

Dr. Petrik István, a me-
gyei tanács elnökének általá-
nos helyettese a megye jövő 
évi költségvetési tervezeté-
nek előirányzatait körvona-
lazta. Szólt arról, hogy az 
alapellátás 1984-ben is biz-
tosított. E napirend kapcsán 
Bibók Istvánné, Mag Pál, 
Kangyalka Antal, Vallyon 
Aiadárné, dr. Dobi Ferenc, 
Csókási Zoltánná országyü-
lési képviselők a fejlesztési 
lehetőségek iránt érdeklőd-
tek. Dr. Antalffy György fel-
szólalásában rámutatott arra, 
minden biztosítéka megvan 
annak, hogy életkörülmé-
nyeink változatlanok marad-
janak. A továbbiakban arról 
beszélt, hogy gazdasági hely-
zetünk javulásához hozzájá-
rulhat az államigazgatás még 
erőteljesebb demokratizáló-
dása. a bürokrácia visszaszo-
rítása. Megállapította: ezen 

a területen még nagyok a 
tartalékok. 

Apró Antal, az országgyű-
lés elnöke. Szeged országgyű-
lési képviselőie hangsúlyoz-
ta, minden területre nem jut 
annyi pénz, amennyit szeret-
nénk, és a nemzeti jövede-
lem 1,5—2 százalékos növeke-
dését remélhetjük jövőre. 
Hangsúlyozta, közös erőfeszí-
téseket kell tennünk az élet-
színvonal megőrzésére és még 
mindig nem használjuk ki 
eléggé a lehetőségeket a tar-
talékok feltárásában. 

Molnár Sándctr, a Hazafias 
Népfront megyei bizottságá-
nak' titkára a választási tör-
vénytervezet megyében le-
zajlott társadalmi vitájának 
tapasztalatairól adott tá jé-
koztatót. Elmondta, hogy a 
kérdés iránt nagy érdeklő-
dést mutatott a lakosság, 
amit az is bizonyít, hogy 
több mint 2 ezren vettek 
részt a beszélgetéseken. Az 
aktivitást jelzi, hogy közel 
ötszázain nyilvánítottak véle-
ményt a vitákon, és többen 
levélben fordultak a nép-
frontbizottsághoz, a sajtóhoz. 
Az SZMT, a KISZ, a JATE, 
a TESZÖV, a KISZÖV és 
más társadalmi szervek kész-
ségesen segítettek a társa-

dalmi viták szervezésében és 
lebonyolításában. A viták 
szervezésénél figyelembe vet-
ték, hogy valamennyi telepü-
léstípuson élő, másrészt a 
társadalom különböző osztá-
lyaihoz, rétegeihez tartozó 
emberek lehetőséget kapja-
nak véleményük kifejtésére. 
A legtöbb észrevételt a ket-
tős, illetve többes jelölés, a 
választójogosultalt körének 
tervezett bővítése, az orszá-
gos lista bevezetése váltotta 
ki. A felszólalók egyetértet-
tek a törvénytervezet általá-
nos célkitűzéseivel. Nevezete-
sen azzal, hogy továbbra is, 
érvényesüljön a választójog-
ban az egyenlőség, a szava-
zás titkossága. szélesedjéK a 
választásé rendszer demokra-
tizmusa és választási rend-
szerünk politikai alapja a 
nemzetiségi egységet kifejező 
népfrontpolitika legyen. 

E téma kapcsán szót kért 
dr. Horváth Károlyné. Meg-
állapította, hogy a lakosság 
sok észrevétele helyet kapóit 
a törvénytervezetben. 

Apró Antal felszólalásában 
hangsúlyozta, Csongrád me-
gye hasznosan j á ru l t hozzá a 
törvénytervezet vitájához, s a 
törvény előkészítése rendkí-
vül demokratikus volt. 

Apró Antal Szegeden 
Tegnap, hétfőn Szegedre 

látogatott Apró Antal, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja, az országgyűlés 
elnöke, a váro6 l-es számú 
választókerületénele ország-
gyűlési képviselője. A me-
gyei pártszékházban találko-
zott dr. Komócsin Mihállyal, 
a? MSZMP KB tagjával, me-

1 gyei első titkárral és Szabó 
Sándorral, a megyei tanács 
elnökével. Az országgyűlés 
elnökét tájékoztatták a me-

; gye társadalmi és gazdasági 
| helyzetéről. Ezt követően a 

Hazafias Népfront szegedi 
székházába látogatott, ahol 
részt vett Szeged országgyű-
lési képviselőinek eszmecse-
réjén. A vendéget, a képvi-
selőket Kulcsáráé dr. Kiss 
Piroska, a Hazafias Népfront 
városi titkára köszöntötte. 
Török József, a szegedi párt-
bizottság első titkára arról 
beszélt, hogy a szegedi párt-
ás állami szervek milyen 
segítséget nyújtanak az or-
szággyűlési képviselők mun-

| kájához. Török József hang-
j súlyozta, hogy a vároepoiili-
i kában — a gazdasági éle-
j tünk alakulása miatt is — 
nehezebb a helyzet. Ez meg-
mutatkozik abban is, hogy a 
képviselők többet foglalkoz-
nak a választóikkal való ta-
lálkozóikon az életszínvonal 
kérdéseivel. A szegedi párt-
bizottság első titkára kérte 
a képviselőket, hogy még 
hatékonyabb kapcsolatrend-
szert alakítsanak ki a tömeg-
és politikai szervezetekkel. 
Végül megköszönte a képvi-
selők közreműködését, ered-
ményes tevékenységüket és 
fáradozásaikat 

A tanácskozáson felszólalt 
Papp Gyula, Szeged megyei 
város tanácselnöke és a vá-
rospolitika aktuális kérdéseit 
ismertette. Elmondta, hogy a 
város a lakás-, iskola- és 
óvodaépítéssel hozzájárult 
ahhoz, hogv a mostani nehéz 
gazdasági helyzetben a sze-
gedi polgárók életkörülmé-
nyei javuljanak. Hozzátette, 
hogy Szeged ezután nem fej-

lődik olyan dinamikusan^ 
mint a korábbi ötéves terv-
ben, de az alapellátást — 
ami igen lényeges — tisztes 
színvonalon biztosítják. Vé-
gül kérte, a várospolitikai 
célkitűzések végrehajtásához 
a képviselők közreműködé-
sét. Takács Imréné, a megyei 
országgyűlési képviselőcso-
port vezetője képet adott a 
képviselők tevékenységéről. 
Apró Antal arról szólt, hogv 
a képviselői beszámolókat 
hasznos összekötni különböző 
más társadalmi, politikai ren-
dezvényekkel. Javasolta, hogy 
üzemi gyűléseken még több-

ször' szólaljanak fel. Csókási 
Zoltánná, Tóth Edit, és dr. 
Dobi Ferenc szegedi ország-
gyűlési képviselők arról be-
széltek, hogy milyen segítsé-
get kaptak a különböző szer-
vezetektol. Felhívták a fi-
gyelmet, hogy bizonyos intéz-
mények, hivatalok képviselői 
tevékenységüket", tájékozódási 

készségüket, s hivatálos ügyek-
ben való eljárásukat a jö-
vőben jobbon segíthetnék. 

Apró Antal délután részi 
vett a megyei képviselöcso1 

port ülésén, majd az esti 
órákban visszautazott Buda-
pestre. 

Utazások földön, 
levegőben 

Az egyik szegedi felsőok-
tatási intézmény külföldi 
utazásokat intéző munkatár-
sa eddig úgy tudta: a légi 
út jukat maguk fedező okta-
tók akkor sem kaphatnak 
árkedvezményt a MALÉV • 
gépein, ha nem turistaként, 
hanem tudományos tanács-
kozásra indulnak. Nos, teg-
nap óta e nézete megválto-
zott, hiszen a magyar légi-
társaság Szegeden tartózko-
dó vezetői e kérdésre kedve-
ző választ adtak. S más in-
formációkat is beszerezhet-
nek mindazok, akik elláto-
gatnak a Technika Házába 
az eredetileg máig, az ér-
deklődésre való tekintettel 
azonban szerdán délután öt 
óráig nyitva tartó informá-
ciós rendezvényre. 

A szegedi Volán Tourist 
irodával régóta jegyesség-
ben járó MALÉV ugyanis 
szolgáltatásai jobb megis-
mertetésére, a Budapest-
központúság feloldására 
létrehozza — 1984. január 
elsejétől — dél-magyaror-
szági képviseletét. S nem vé-
letlen, hogy házasságra az 
ecidigi partnéfrel,1 a Bajcsy-
Zsilinszky ,utcai utazási'.iro-
dával lép. Ebből az alkalom^ 

ból —, s mert a Volán 
Tröszthöz tartozó vállalatok 
jövő év eleji önállósulása a 
szegedi székhelyű Volán 
Tourist irodát is önelszá-
moló . vállalkozássá, gazda-
sági társulássá alakítja — 
az Alföld nevét veszi föl az 
ú j év beköszöntével az iro-
da. Szállítmányozási, darab-
árufuvarozási szolgáltatá-
sait — helyileg változatla-
nul a Bajcsy-Zsilinszky ut-
ca 28-ban — a 10-es Volán 
kínálja majd a gazdasági 
társaság pedig tiszta profi-
lú, kizárólag idegenforgalmi 
ügyeket intéző szervezet 
lesz. Szolgáltatási köre is 
bővül: vasúti menetjegyáru-
sítással, fizető vendégszoba-
foglalással, valutaeladással. 

Minderről a tegnap dél-
után sajtótájékoztatón kap-
tunk információt a Volán 
Alföldi Touris't iroda és a 
MALÉV vezető munkatár-
saitól. A légitársaság jövő 
évi terveiből közérdeklő-
désre tarthat számot, hogy 
úgynevezett komplex szol-
gáltatási csoportot hoz létre 
a MALÉV, mely utasai ked-
vébe já r — még a légi út 
előtt, s persze utána is. 

F. K. 
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